
VÝROČNÍ ZPRÁVA 
 
Bohoslužby 
Centrem setkávání sboru jsou nedělní bohoslužby. V našem kostele jsme se při bohoslužbách 
sešli v loňském roce 54krát. SVP je vysluhována každou první neděli v měsíci a o svátcích. 
Křest přijali Jonáš Váša a sestry Barbora a Tereza Podroužkovy. V našem kostele se konala 
také svatba - Veroniky Kopuleté a Martina Chmely. 
Kromě kazatele Petra Tureckého v době jeho nepřítomnosti sloužil též ordinovaný laik René 
Hudec a jako hosté posloužili faráři Pavel Klinecký, Tomáš Trusina a Pavla Jandečková a 
emeritní seniorátní kurátor Petr Kraus. Třikrát bylo čtené kázání. 
O doprovod zpěvu při bohoslužbách se starají bratři Marek Hudec, Jaroslav Kovář, Jan Rataj 
a Vladimír Vachoušek. 
O Velikonocích a Vánocích zpestřil bohoslužby malý pěvecký sbor vícehlasým zpěvem. 
 
V červnu jsme konali sborový výlet do Zruče. Tam jsme dohodli větší spolupráci se 
zručskými.  
O letních prázdninách se konala spolu s benešovskými sborová dovolená ve Strměchách. 
Z našeho sboru se přijeli někteří podívat na den, zdařil se společný výlet na rozhlednu Pípalku 
na Křemešníku. 
3.10. jsme konali bohoslužby na Krásné Hoře (s vysluhováním SVP) k uctění památky 
našich předků. 
 
Loni se nás také dotkly tři pohřby. Zemřela Vlasta Boháčová, Václav Škvor z Vranova, 
v benešovské obřadní síni jsme se rozloučili se sestrou Samkovou ze Sázavy.  
 
Děti 
Náš sbor má v současnosti více předškolních dětí. Nechodí do kostela pravidelně. Na vině je 
často prostý fakt vzdálenosti našeho kostela od nádraží. Tím trpí nedělní škola, která se koná 
nepravidelně. Nemáme také dost učitelů nedělní školy, kteří by byli ochotni vzít si službu i 
s rizikem, že zrovna v danou neděli děti nepřijdou žádné. Pozitivum evangelické tradice 
spočívá mj. v tom, že sbory jsou schopny nabídnout tuto službu mladým rodinám, které 
přijdou do kostela. Je veliká škoda, že se nám tato služba nedaří. S dětmi rodin, které se 
většinou z důvodu větší vzdálenosti nedostanou do kostela pravidelně, navazujeme kontakty 
různým způsobem, buď biblickými hodinami v rodinách, nebo poslední dobou setkání na tzv. 
třicátnících, které se konají v husitském sboru v Čerčanech, který je na železniční trati. 
Děti spojuje tradiční akce Setkání dětí v Luhu u Čími. Byť se od loňska scházíme v méně 
příhodném čase – poslední týden v srpnu, jsou vedoucí i děti rozhodnuti pokračovat. Vedoucí 
se dokonce začali setkávat i mimo pracovní přípravy tábora. Vytvořila se tak postupně 
skupina lidí, kteří si mají co říci i mimo své povinnosti. Tato skupina prorůstá i do naší 
mládeže, což je velice dobře. 
 
 
Konfirmandi 
Scházíme se více méně pravidelně s Jonášem, Jakubem, Kristinou a Kateřinou. Častěji se 
setkávám s Jakubem a Jonášem, protože Kačka Šafaříková nemůže chodit pravidelně v týdnu. 
Celá skupina se tedy sejde cca 1x měsíčně v sobotu odpoledne. 
 
Mládež 
Mimo pravidelná 14ti denní setkání na husitské faře v Čerčanech jsme uskutečnili také 2x 
celodenní výlet. Jednoho výletu s mládeží se účastnil i římskokatolický farář Martin Janata, 



poté jsme v Týnci hráli volejbalový zápas s mládeží tamní Jednoty Bratrské kazatele 
Stanislava Škvora. 
Větší akcí byl červnový Churchtek, pořádaný pražským Seniorátním odborem mládeže 
(SOM). Konal se opět kolem husitského kostela v Čerčanech s velkou účastí nejen naší 
mládeže. Na Churchteku vystoupilo více skupin, festival byl ukončen zásahem policie při 
vystoupení farářů Petra Tureckého a Petra Wagnera. Oba faráři se shodli, že jejich vystoupení 
v rámci experimentální skupiny der Brutal Einkaufer Zwei Zwei nemohlo být ukončeno 
velkolepěji. 
Mládež se částečně přelévá do dvou skupin – ta druhá se schází v neděli a tvoří ji z větší části 
katolická mládež. Tato skupina připravuje i Alfa kurzy.  
 
Víkendovky 
V našem sboru se konalo několik víkendovek pro děti a konfirmační mládež. 5-7. 3. – 
víkendovka pro konfirmandy s Mikulášem Vymětalem na téma Víra. 7-9.5.2010 to byla 
víkendovka pro děti s Tomášem Trusinou, 21-23.5.2010 se konala víkendovka mládeže na 
téma Letnice s Petrem Wagnerem a spol. 
20.11.2010 to byla víkendovka konfirmandů společně s Tomášem Trusinou, Daliborem 
Antalíkem, Mikulášem Vymětalem v Prčici. Víkendové akce přispívají k posílení vztahů ve 
sboru a jsou důležitou součástí pro vytvoření vazeb mezi účastníky. 
 
Třicátníci 
Povedlo se rozjet setkávání třicátníků – stejně jako mládež, má i toto setkání ekumenický 
charakter. Třicátníci se scházejí od prosince každý měsíc. Schůzky třicátníků jsou také 
pomocí pro navázání kontaktů mezi lidmi. Program bývá různý, pevné jsou biblické výklady. 
Před samotným začátkem nabízí Petr Wagner společné modlitby a chvály. Součástí setkání je 
především rozhovor mezi účastníky a navázání přátelství. V tomto smyslu má křesťanský sbor 
velký potenciál – jako zprostředkovatel kontaktů mezi lidmi v přátelském a důvěrném 
ovzduší. 
 
Senioři 
Pravidelně se scházejí senioři. Scházíme se po rodinách i na faře. Součástí je biblické 
zamyšlení, René Hudec promítá fotografie z cest, promítání doprovází rozhovory. Všechna 
témata se nějak vztahují k víře, sboru, i často probíráme různá společenská aktuální témata.  
 
Staršovstvo 
14.3. 2010 bylo zvoleno výročním shromáždění sedm nových presbyterů (jeden zůstal od 
předchozí volby), 27.6. pak proběhla instalace staršovstva pod vedením konseniora Tomáše 
Trusiny. 
Staršovstvo se sešlo v roce 2010 desetkrát a věnovalo se záležitostem organizačním, 
stavebním i pastoračním. 
 
Sbor a jeho působení navenek 
V kostele proběhly dvě výstavy obrazů – Čestmíra Sušky a Michala Tomka. Zvláště vernisáž 
obrazů M. Tomka byla hojně navštívena. Výstavy tak pomáhají známosti sboru v okolí.  
Na jaře měl u nás koncert písničkář Slávek Klecandr. 
Na podzim se konal tradiční bazar použitého oblečení. Bazar je největší společnou akcí, 
kterou náš sbor pořádá. Sejde se na něm mnoho lidí všech generačních skupin. Zvláště letos, 
při rostoucím státním ekonomickém tlaku na chudší lidi, jsme si uvědomili, že bazar je stále 
větší pomocí pro lidi, kteří nemají na to, aby nakupovali nové drahé oblečení.  



Sbor je členem občanského sdružení Tři, které provozuje hospic v Čerčanech. Kazatel Petr 
Turecký zde koná duchovenskou službu, dochází  
průměrně 2x za měsíc a účastní se též supervizních setkání vedených MUDr. Kalvínskou 
z Motolské nemocnice. Na chodu hospice se podílejí také dobrovolníci ze sboru. Kurátor Jan 
Rataj je členem správní rady.  
Sbor se zúčastnil v červnu obecních oslav 650 let založení obce Soběhrdy. 
Při zahájení každoročního cyklistického závodu Železný dědek 29.8.2010 proslovil Petr 
Turecký úvodní řeč. 
Manželé Pivoňkovi vydali publikaci Mgr. Václava Škvora o minulosti evangelíků 
v regionu. 
Br. Pivoňka také uspořádal akci otevření studánky v rodných Mačovicích, kterou pojal 
ekumenicky, pozval zástupce všech okolních církví. Tím tak přispěl k rozšíření povědomí o 
našem sboru. 
Do působení sboru navenek patří také časopis Soběhrdský bratr, který vydává společně 
soběhrdský, benešovský a prčický sbor. Časopis vychází čtyřikrát ročně. 
 
Pomník Jana Husa 
Loni jsme uvažovali o možnosti získání grantu na úpravu pomníku (blíží se výročí 600let 
v roce 2015). Oslovili jsme akademického sochaře Čestmíra Sušku, který návrh připravil a 
předložil kresbu popisující novou podobu pomníku. Návrh Čestmíra Sušky nebyl přijat, 
dohodli jsme se na úpravě stávajícího pomníku vlastními silami. 
V červnu se potom konala brigáda, pomník byl vyčištěn a zbaven plevele. Dále se uvažuje o 
jeho vyrovnání a úpravě podloží. 
 
Ekumena 
Pravidelné setkání farářů se koná každý měsíc, na základě těchto setkání se domlouvají 
pravidelné ekumenické bohoslužby. Bohužel nejsou našimi členy příliš navštěvovány. 
V květnu kázal v našem kostele římskokatolický farář Martin Janata. 
Pravidelně se scházíme k přednáškám Mudr. Klenovce o hudbě – což je také příležitost 
k setkání s katolickou obcí. 
16.4. měl Petr Turecký na faře v Poříčí přednášku o italském barokním malíři Caravaggiovi. 
 
Od podzimu jezdí P. Turecký kázat do Zru če n. S. vždy jedenkrát do měsíce, doprovází jej na 
cestách i hudebně br. Vachoušek. Situace ve Zruči není příliš veselá, jak z finančních důvodů, 
tak z důvodů počtu členů sboru, což jsou dvě propojené a na sobě závislé veličiny. Tak se 
nám jeví naše podpora – alespoň duchovní - jako důležitá. 
 
Farář se zúčastňuje také těchto mimosborových aktivit: pracuje jako redaktor časopisu 
Protestant, působí jako virilní člen pražského SOMu, podílí se na akcích, které tyto platformy 
připravují. 
 
Staršovstvo upřímně děkuje všem, kteří se na činnosti sboru podílejí. Bez přispění mnohých 
by život sboru byl méně pestrý. 
 
Staršovstvo soběhrského sboru 
Soběhrdy, 4.3.2011 


